
 Protokół 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Baruchowo 

 

w dniu 13 lutego  2019 r. 

 

W dniu 13 lutego 2019 r. o godz. 1300 w Urzędzie Gminy w Baruchowie odbyło się 

posiedzenie wspólne wszystkich Komisji Rady Gminy: 

 - Komisji Rewizyjnej, 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej 

- Komisja Rolnictwa, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i   

  Porządku Publicznego 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Ad. 1  Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie Komisji otworzyła przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Małgorzata 

Gospodarowicz. 

Przewodnicząca Komisji powitała członków komisji, Wójta Gminy Pana Stanisława 

Sadowskiego, Zastępcę Wójta Pan Krzysztofa Grudzińskiego, Panią Mariolę Kurdubską 

Skarbnika Gminy oraz pracownika ds. obsługi Rady Gminy. 

 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności. 

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że posiedzenie komisji jest prawomocne w 

podejmowaniu uchwał.  

Komisja Rewizyjna obradowała w pełnym składzie.  

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła proponowany porządek obrad:  

   1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

   2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

   3. Przyjęcie porządku obrad. 

   4. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2019. 

   5. Zaopiniowanie proponowanych zmian do budżetu gminy Baruchowo na rok 2019            

       i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 



   6. Zaopiniowanie projektów uchwał przed skierowaniem ich pod obrady: 

            1) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki  

                i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019; 
 

            2) zmieniającej uchwałę w sprawie statutu GOKSiR w Baruchowie; 
 

             3) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  

                 komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na których znajdują się domki  

                 letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-                  

                 wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku, a położonych na terenie   

                 Gminy Baruchowo; 
 

             4) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia  

                 pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 

                 żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w  

                 domu" na lata 2019-2023. 

            5)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo  

                 świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych   

                 wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 
 

6) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuń-

cze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opie-

kuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków czę-

ściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania; 
 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Baruchowo oraz warunków zasad korzy-

stania z tych przystanków; 
 

8) w sprawie określenia zasad związanych z zapewnieniem dzieciom i uczniom bezpłat-

nego transportu i opieki w czasie przewozu do przedszkola i szkoły środkami komu-

nikacji publicznej; 
 

9) w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gmi-

ny Baruchowo na lata 2019-2023” 
 

10) w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania statutu gminy Baruchowo; 
 

 

7. Omówienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszcze-

gólnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2018. 
 

      8. Dyskusja. 

      9. Wolne wnioski. 

     10. Zakończenie posiedzenia. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad (za – 

5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Ad. 4 Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2019. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

rok 2019.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do projektu. 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 



przyjęcia planu pracy Komisji. 

Uchwała Nr 1.2019 Komisji Rewizyjnej w sprawie przyjęcia planu pracy na rok 2019 została 

przyjęta jednogłośnie (za – 5 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 głosów) i stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad. 5 Zaopiniowanie proponowanych zmian do budżetu gminy Baruchowo na rok 2019            

       i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

Proponowane zmiany do budżetu gminy oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Mariola Kurdubska. 

Następnie głos zabrał Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. Zastępca Wójta przedstawił 

planowane wydatki w zakresie zadań inwestycyjnych oraz zadania, które zostały ujęte w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. 

Członkowie Komisji dokonali analizy planowanych wydatków i dochodów budżetowych, w 

tym również planowanych wydatków inwestycyjnych. W zakresie zadań inwestycyjnych, 

członkowie Komisji zdecydowali o dokonaniu przesunięć środków w budżecie w ten sposób, 

aby zabezpieczyć kwotę 250 tys. zł na przebudowę drogi gminnej Stawek oraz kwotę 560 tys. 

zł na przebudowę drogi gminnej Grodno. 

 

Ad.  6   Zaopiniowanie projektów uchwał przed skierowaniem ich pod obrady. 

            1) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019: 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Gawłowska Pełnomocnik ds. profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Uwagi do proponowanych zmian wniósł członek Komisji Rewizyjnej Pan Robert 

Kwaśniewski. Członek Komisji zawnioskował, aby w preliminarzu planowanych wydatków 

przesunąć środki w ten sposób, aby zmniejszyć plan na wydatkach związanych z zakupem 

materiałów i promowaniem imprez bezalkoholowych, a zwiększyć na finansowaniu 

wypoczynku letniego i zimowego dla dzieci.  

W odpowiedzi, pełnomocnik ds. profilaktyki wyjaśniła, że przedstawiony preliminarz jest 

tylko orientacyjny w ramach planowanych środków, natomiast w ciągu roku jest 

aktualizowany i dostosowywany jest do potrzeb i realizowanych zadań. 

Członkowie Komisji zdecydowali o przyjęciu projektu uchwały w przedstawionym brzmieniu. 
 

            2) zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu 

GOKSiR w Baruchowie: 

Projekt uchwały omówiła Pani Joanna Gawłowska. 



Członek Komisji Rewizyjnej Pan Robert Kwaśniewski zwrócił się z zapytaniem o zapis w 

projekcie uchwały uzależniający zatrudnienie zastępcy dyrektora od zgody Wójta oraz o brak 

określonego zakresu obowiązków dla zastępcy dyrektora. 

Pani Joanna Gawłowska odpowiadając na pytanie wyjaśniła, że zapis o zatrudnieniu zastępcy 

dyrektora „po uzyskaniu zgody wójta” jest zgodny z ustawą o organizowaniu i prowadzeniu 

działalności kulturalnej, natomiast w odniesieniu do zakresu obowiązków – pracodawcą dla 

zastępcy jest dyrektor i to on określa zakres obowiązków pracownika. 

Po dodatkowych wyjaśnieniach do projektu uchwały członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Rekreacji w Baruchowie. 
 

             3) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości na których znajdują się domki letniskowe lub innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 

wykorzystywanych jedynie przez część roku, a położonych na terenie Gminy Baruchowo: 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. Zastępca Wójta 

wyjaśnił, że zmiana uchwały polega jedynie na wykreśleniu z dotychczas obowiązującego 

druku deklaracji kwoty należnej opłaty z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi na 

terenach rekreacyjnych.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały i dokonali pozytywnej jego oceny.                  

           4) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023: 

            5) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

 Projekty uchwał przedstawiła Pani Zofia Stasiak kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Baruchowie. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonych projektów uchwał. 

6) zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie szczegółowych warunków przyzna- 

wania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłącze-

niem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 



szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu 

ich pobierania: 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Zofia Stasiak - kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Baruchowie.  

Członek Komisji Pan Robert Kwaśniewski wniósł uwagi do projektu uchwały, dotyczące 

braku doprecyzowania w przedstawionym projekcie uchwały formy wniosku i trybu jego 

wnoszenia. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że z ustawy nie wynika 

konieczność uregulowania w uchwale trybu wnoszenia wniosków, to reguluje wprost ustawa. 

Ponadto, projekt uchwały sprawdzony był przez radcę prawnego, który nie wniósł uwag.  

Niemniej, kierownik Pani Zofia Stasiak zobowiązała się ponownie skonsultować zapisy 

projektu uchwały z radcą prawnym i stanowisko przedstawić na sesji Rady Gminy. 

Kierownik ośrodka pomocy odniosła się również do zapotrzebowania w zakresie usług opie-

kuńczych na terenie gminy Baruchowo. 

 

7) zaopiniowanie  projektu   uchwały  zmieniającej  uchwałę   w  sprawie  określenia  

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Baruchowo oraz warunków zasad korzystania z tych przystanków: 

Projekt uchwały przestawił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 

8) zaopiniowanie   projektu   uchwały  w  sprawie  określenia   zasad   związanych  z  

zapewnieniem dzieciom i uczniom bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do 

przedszkola i szkoły środkami komunikacji publicznej: 

Projekt uchwały omówiła Pani Teresa Pawlak Sekretarz Gminy. 

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały. 
 

9) zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie „Wieloletniego programu gospoda- 

rowania mieszkaniowym zasobem Gminy Baruchowo na lata 2019-2023”: 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta Pan Krzysztof Grudziński. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 



10) zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opra-

cowania statutu gminy Baruchowo: 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że zgodnie z interpelacją radnego został przygotowany projekt 

uchwały o powołaniu komisji doraźnej, której skład zostanie określony na obradach Rady 

Gminy. 

 

Ad.  7  Omówienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na po-

szczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2018. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli przedstawił Zastępca Wójta 

Pan Krzysztof Grudziński. 

Na posiedzenie Komisji obecny był dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Pan Tomasz 

Pawlicki. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego udzielił dodatkowych wyjaśnień do przedłożone-

go sprawozdania oraz odpowiadał na pytania radnych. 

Członek Komisji Edukacji Pan Edward Rosiński zwrócił się z pytaniem o przyczynę powsta-

nia na koniec roku dopłat do wynagrodzeń. 

W odpowiedzi, dyrektor Pan Tomasz Pawlicki wyjaśnił, że wyższe wynagrodzenia nauczycie-

li od minimalnych stawek średnich wynagrodzeń określonych ustawą to efekt przede wszyst-

kim tego, że od ok. 10 lat nie było nowych zatrudnień w szkole, dzięki czemu nauczyciele 

mają możliwość wypracowania większej liczby godzin. Ponadto wzrasta liczba dzieci wyma-

gających zajęć specjalistycznych i w związku z tym, że część nauczycieli nabyła dodatkowe 

uprawnienia do prowadzenia tego typu zajęć, ma godzin zdecydowanie więcej i tym samym 

wyższe wynagrodzenie. Ponadto, przepisy prawa regulują zasady przyznawania godzin, co 

również ma wpływ na to, ile poszczególni nauczyciele mają ich przydzielonych. 

Radny Pan Edward Rosiński zwrócił się do dyrektora o zwrócenie większej uwagi przy przy-

dzielaniu godzin.  

Dyrektor Pan Tomasz Pawlicki odparł, że dodatkowe godziny może przydzielać tylko tym 

nauczycielom, którzy mają odpowiednie kwalifikacje, a niestety mimo, że nauczyciele wie-

dzieli o zapotrzebowaniu, nie wszyscy nabyli odpowiednie uprawnienia.  
 

 

Ad   8. Dyskusja. 

Członkowie Komisji dokonali analizy przedłożonych projektów uchwał. 

 

 



Ad. 9 Wolne wnioski. 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych wniosków. 

 

Ad. 10 Zakończenie posiedzenia. 

Na tym zakończono posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy. 

 

 

 

            Protokolant                                      Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

                                                           

   Joanna Gawłowska                                         Małgorzata Gospodarowicz                              

                      

 

 

 


